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Vz, alweer de derde begroting van deze coalitie. 

De PvdA is er trots op dat zij in deze coalitie met deze begroting bijdraagt aan 

een duurzaam Waalre.  

Duurzaam vz, en begrip met vele gezichten.  

Duurzaam: een gezonde gemeente; zelfstandig in het stedelijke gebied met lef 

om te experimenteren, experimenteren met nieuwe bestuursvormen.  

Toekomst bestendig vz: ook in financiële zin, op langere termijn houdbare 

financiën; zonder afbreuk te doen aan de kwaliteit van onze leefomgeving.  

Ook dat is een duurzaam Waalre 

Vz, verder zijn we natuurlijk goed op weg als het gaat om duurzaamheid in de 

klassieke zin van het woord, maar we hebben natuurlijk nogal een opgave. Zelf 

geven we het goede voorbeeld met ons nieuwe multifunctiompneel 

gemeentehuis, energieneutraal met nul-op-de-meter. Zonnepanelen op alle 

gemeentelijke gebouwen. Da's goed, maar doet goed voorbeeld ook voldoende 

'goed volgen?' Het Bastion hotel wat nu gerealiseerd wordt, wordt dat ondanks 

de inspanningen van raad en gemeente nul op de meter? Er zijn sterke siganelan 

van niet? Hoe kan dat? 

Bij nieuwe woningbouw projecten wordt wel zuinig, maar niet energieneutraal 

gebouwd. 

 

Deze gebouwen staan er voor minimaal 50, 60 jaar en worden niet 

energieneutraal gebouwd, terwijl we dat binnen 30 jaar toch zullen moeten zijn. 

Ieder pand wat nu niet Nul op de meter wordt opgeleverd zet ons verder op 

achterstand in onze duurzaamheidsambitie; het vraagt binnen 20 jaar weer om 

actie. (Over verspilde energie gesproken). Ik kijk graag verder dan vier jaar. 

 
Zouden we als gemeente vanaf nu niet gewoon Nul op de meter als norm 

moeten gaan hanteren? Geen nieuwe panden meer, of het nou bedrijven of 

woningen zijn, die ons verder van onze ambitie afbrengen? En bestaande 

woningen? Waarom koppelen we onze omgevingsvergunning bij verbouwingen 

niet aan een duurzaamheidseis van 1 of 2 energie labelstappen? We hebben onze 

duurzaamheidsambities eigenlijk maar beperkt in onze ruimtelijke regelgeving  of 



afspraken met corporaties vastgelegd. Gaat dit ook onderdeel uitmaken van de 

prestatieafspraken met de WAO's 

Hoe ziet het college dit mn Poho RO? 

 

Vz, We hebben een mooie duurzaamheidsagenda vastgesteld. We spelen een 

belangrijke rol in de regio met onze wethouder duurzaamheid als regionaal 

trekker. 

Dat is prima! Wij vinden het belangrijk dat de vaart erin gehouden wordt. Dat we 

niet verslappen! Waalre moet er een schepje boven op doen! 

 

Vz, ik kijk positief naar de toekomst. Somberen mogen anderen doen, ik doe 

daar niet aan mee. 

De begroting straalt een positief beeld uit! We zijn goed op weg naar een 

moderne gemeente. De gemeente bepaald niet meer wat goed is voor haar 

burgers. Veel meer gaan we de kracht van onze inwoners benutten, zoals we 

vast gelegd hebben in onze visie: “de Kracht van Waalre”, de aanpak via onder 

meer de W100, met waar 100 inwoners van Waalre met goede ideeen zijn 

gekomen die ze dan ook zelf verder gaan oppakken. Een aantal komen nu al in 

uitvoering. Niet door de gemeente maar door een aantal enthousiaste inwoners, 

verenigd in de zogenoemde “ denk –en doegroep”.  

Andere voorbeelden zijn het Klooster, door burgerinitiatieven kunnen we dit 

gemeenschapshuis in de lucht houden. En wat te denken van het Team Waalre, 

waar de inwoners van de wijk bepalen hoe het groenonderhoud eruit moet zien 

in hun wijk! 

 

Wat de PvdA betreft  is dit allemaal pas het begin vz, en gaan we graag nog een 

stapje verder, als zelfstandige gemeente in het stedelijk gebied. 

Dat betekent voor de PvdA lef tonen  om experimenten aan te gaan over nieuwe 

vormen van lokale democratie. Wat willen we graag dicht bij ons zelf houden als 

zelfstandige gemeente en wat kunnen we overlaten aan een groter geheel.  

Vz, wij willen graag groot denken in regionaal verband! 

Maar wel onder voorwaarden: we koesteren de eigenheid van Waalre en het 

moet allemaal wel democratisch gelegitimeerd zijn. Onze fractie wil die uitdaging 

wel aangaan. 



Nog even terug komen op de W100 burgerinitiatieven. Om nou te voorkomen vz 

dat deze initiatieven in schoonheid sterven lijkt het ons zeer gewenst om beleid 

hierop te formuleren en een financiële voorziening voor te bereiden voor het 

ondersteunen van deze burgerinitiatieven. 

Vz, de fractie van de PvdA heeft daartoe een motie voorbereid. De motie vraagt 

dus om het voorbereiden van een structurele financiële voorziening met een set 

spelregels. 

We staan aan het begin van een kanteling. Dat kan soms om wat financiële 

smeermiddelen vragen, opdat initiatieven van de grond komen. De motie vraagt 

niet om budget voor 2017. Immers er is toegezegd in de oordeelsvormende 

vergadering dat in 2017 ad hoc budget beschikbaar kan worden gesteld.  

MOTIE INDIENEN  

 

 

Vz, in het sociale domein is veel te doen. Je kunt geen krant open slaan of er is 

ergens wel wat aan de hand. Er is inmiddels veel te doen om de financiering van 

de jeugdzorg. 

Laten we asjeblieft niet vergeten dat de gemeente voor een enorme opgave 

stond en nog staat. Veel nieuwe taken met onduidelijke financiering waarbij een 

ding wel duidelijk was: enorme kortingen op het budget. 

Bottom line voor de PvdA is: zij die zorg nodig hebben krijgen die ook. Financiële 

drempels mogen nooit een reden zijn om zorg te weigeren.  

Hoe lastig deze materie ook is, ook wij vinden het belangrijk dat we wel in 

control moeten zijn.  

Dat we daarom de uitgaven bij de jeugdzorg scherper in de gaten moeten 

houden is voor ons vanzelfsprekend.  

Maar ook zullen we nog meer dan tot nu toe het geval is samen met de 

verwijzers, ouders en zorgverleners in dialoog moeten op zoek naar 

mogelijkheden om de kosten binnen de perken te houden zonder geweld te doen 

aan de basis: zij die zorg nodig hebben krijgen die ook! Een hele uitdaging, maar 

het moet kunnen. Er zijn al enkele voorbeelden in den lande. 

Daarom dienen we samen met D66, CDA en VVD een daartoe strekkend 

amendement in. 

Vz, ondanks dat de zorg onder druk staat wordt er in Waalre niet op bezuinigd. 

Daar zijn wij trots op. We hebben zelfs een voorziening van 1 miljoen euro 



gecreëerd voor reparatie van onbedoelde effecten van de transitie. Dat helpt ons 

nu om bijvoorbeeld toch nog de noodzakelijke jeugdzorg te kunnen verlenen. 

Twee zaken moet onze fractie in deze nog wel van het hart: bij de 

hersteloperatie over de huishoudelijke hulp, zouden wij graag zien dat er een 

actieve benadering is van diegene die door het “oude” beleid geen HH hulp meer 

konden krijgen. Actief benaderen en nagaan wat de uitspraak van de Centrale 

raad van beroep voor hen betekent. Kan de wethouder dat toezeggen. Zo ook 

het actief communiceren van de mogelijkheid tot onafhankelijke professionele 

clientondersteuning in het kader van de WMO. Op de website van het CMD en in 

foldermateriaal wordt niet op deze mogelijkheid gewezen. Wij vinden het 

belangrijk om ook daarover open en actief te communiceren. Wat is de visie van 

het college hierop? 

 

Vz, ondanks een moeizame transitie in het sociaal domein is het college er tot nu 

toe aardig in geslaagd deze transitie zonder al te veel ongelukken, vorm te 

geven.  

 

Voorzitter, In deze tijd gaan we ons als inwoners breder verantwoordelijk voelen 

voor het goede leven in Waalre. Om dat te kunnen moet je weten dat je erbij 

hoort in goede en in slechte tijden. Als bestuur én als gemeenschap moet je 

ervoor zorgen dat iedereen mee kan blijven doen, dat iedereen weet dat hij of zij 

van waarde is. Voor de PvdA is het daarom juist nú zo belangrijk dat we de 

sociale voorzieningen op peil houden, zoals betaalbare peuterspeelzaalwerk, 

minimabeleid, zorg -en participatievoorzieningen. Wij maken ons daar sterk voor 

en dat zullen we blijven doen. 

Tot slot voorzitter, vanuit het perspectief dat iedereen in Waalre mee moe 

kunnen blijven doen vinden wij het belangrijk dat we ook invulling geven aan het 

VN verdrag voor de rechten van de gehandicapte mens, zodat toegankelijkheid 

voor mensen met een handicap de norm wordt. Vandaar steun voor de motie ter 

zake die wij graag mede indienen. 

Kortom: Voor de PvdA geldt nog steeds: niemand mag in Waalre buiten de boot 

vallen. Wij zullen daar steeds kritisch op blijven. 

 



Vz, Ondanks enkele kritische noten, is onze fractie zeer tevreden over deze 

begroting. Meerjarig sluitend, met behoud van kwaliteit van de sociale 

voorzieningen en leefomgeving en een beperkte lastenverhoging voor de 

inwoners van Waalre. 


